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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 
DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 

 
Data: 2 de desembre de 2019 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 18’30 h. 
 
Presideix:  

- Sr. Dídac Ramírez Casas, Conseller d’educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de Centres educatius Públics 

- Àngel Marzo. Direcció. CFA Canyelles. 

- Cristina Fisas. Direcció. Escola Tibidabo 

- Àngels Cadena. Direcció. Escola Mercè Rodoreda 

- Andreu Varela. Direcció. Institut Flos i Calcat 

 

Pel sector de la Direcció de Centres educatius Concertats 

- Jose Emilio Molina. Direcció. CC Molina. 
- Francesca Sàez Sánchez. Direcció. CC Prínceps 23 d’abril 

 

Pel sector AFA de Centres Educatius Públics 

- Meritxell López Caba 

 

Pel sector Associació d’Alumnes de Centres Educatius Públics 

- Joan Ramellachs Fuentes. Associació Alumnes. CFA Canyelles 

 

Pel sector Sindicats 

- Raquel Gómez. Sindicat CCOO. Professorat Públic 

- Carolina Gea. Sindicat CCOO. Lleure educatiu sociocultural Públic 

 

Pel sector dels consellers 

- Alexandra López Lorente. Consellera (grup Barcelona en comú) 
- Daniel Elicegui Sarrate. Conseller (grup BarcelonaXCanvi) 
- Noemí Martín Peña. Conseller (grup C’s) 
- Sergio Nieto Sánchez. Conseller (grup PSC) 
- Joaquim Sangrà Morer. Conseller (grup ERC) 

 

Pel sector entitats 

- Carles Benito. Coordinadora AMPA 9B 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Josep Puig Vidal. EAP. Serveis Educatius 9B 
- Encarna Ruiz. Consorci. Coordinació Territorial. 

 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 

 



 
  
 

 

 
 

Consell Escolar Municipal del Districte de Nou Barris 
Acta de la sessió de 02/12/2019       - 2 - 

1 

 

 

Convidats: 
- Esther Flaquer. Consellera Salut, Envelliment i Cures, i del barri de Porta. 
- Francis Ballesté Sáez. Coordinadora d’Atenció a la diversitat CC Prínceps 23 d’abril. 

 
Secretària: 

- Maria Iborra, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. 
2. Presentació política de la legislatura 
3. Pla de Xoc contra la segregació escolar: intervenció de l’EAP. Josep Puig, 

coordinador Serveis Educatius de Nou Barris 
4. Pla de Xoc de Nou Barris. Pla de Xoc a la Salut Mental 
5. Ronda d’intervencions. 

 

Desenvolupament de la sessió 
 
Prèviament es fa una ronda de presentacions dels membres assistents i es menciona a les 
noves incorporacions que no han fet acte de presència a aquest consell. 
 
PRIMER PUNT 
Aprovació de l’acta extraordinària i de l’ordinària del 6 de març de 2019, amb una esmena. A 
l’acta ordinària, al punt únic, esmena de la frase del quart paràgraf, quedant de la següent 
manera: “La reserva de places tipus NEE-B ja estan publicades” 
 
SEGON PUNT 
El Conseller d’educació de Nou Barris Dídac Ramírez, explica que farà una presentació 
genèrica de l’orientació política de la legislatura, ja què encara no s’han concretat els objectius 
del Districte de Nou Barris, així com tampoc s’han destinat els pressupostos. Proposa, en iniciar 
cada Consell, fer menció del que s’està portant a terme en aquell moment. 
 
Millorar l’equitat i l’educació inclusiva: sobretot a través de Pla de Barris, ja que sembla que hi 
hauran nous barris de Nou Barris inclosos a Pla de Barris. 
 
Millorar la inversió als centres amb més complexitat, el que pot repercutir favorablement al 
districte. Diferència centres i entorn, ja que hi ha l’orientació de treballar per uns patis 
coeducatius. 
 
La qualitat equivalent a tots els centres demana prioritzar els centres amb més dificultats. 
 
Per l’educació de la petita infància es volen crear noves EBM. Altres tipus de recursos (per fer 
xarxa), com Espais familiars, estan també en estudi. 
 
Es vol treballar amb l’educació fora de l’escola, fora del temps lectiu, es vol connectar les 
escoles amb altres equipaments. 
 
A l’estiu, es vol que el projecte Baobab s’ampliï, i donar-ho a conèixer a les famílies. 
 
Àngels Cadena, explica que seria interessant optimitzar el que es té al districte, que han 
començat a treballar en recopilar equipaments existents. 
Dídac Ramírez diu que el Pla d’Equipaments va en aquest sentit també. 
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Es proposa que en un dels pròxims CEMD es parli de la Funció social dels centres educatius. 
 
Àngel Marzo reivindica l’educació al llarg de tota la vida, i no sols en l’educació. Explica que els 
hi ha reduït l’oferta pels adults, tenint moltíssima demanda, de castellà, de català. Ho confirma 
Joan Ramellachs, que es pregunta si a la franja de 16 a 18 anys els hi poden oferir el que 
necessiten. 
 
Dídac Ramírez diu voler conèixer la situació de les escoles d’adults al districte, quan tinguin 
mesures concretes de PAM-PAD es pot parlar del tema. 
 
TERCER PUNT 
El Pla de Xoc contra la segregació escolar està focalitzat a P3 i a 1er ESO, hi ha una reserva 
de places que tenen exempció de la quota, tenen gratuïtats a l’estiu, etc. A les famílies 
susceptibles d’entrar en aquest Pla se’ls va indicar un centre educatiu on podrien gaudir 
d’aquestes avantatges, si no ho acceptaven, quedaven fora de l’automatisme del Pla de xoc. Si 
necessiten ajudes ho han de tramitar tot. S’explica el procés d’informació als centres educatius i 
els terminis. 
A l’EAP se li va encarregar que detectessin els alumnes susceptible de ser candidats, i que 
fessin el seguiment. 
 
Josep Puig explica que tots els centres (públics i concertats), que participen al Pla de Xoc 
tenen un professional assignat. Els que no entren al Pla no tenen professional assignat, encara 
que en haguessin tingut en altres cursos. No disposen de temps per fer seguiment i entrevistes 
individuals. Es creen Comissions socials extraordinàries amb els centres amb Pla de Xoc. 
 
Àngels Cadena parla de l’esforç maratonià de l’EAP. I pregunta: nombre d’alumnat del districte 
de Nou Barris al Pla de xoc?. 
 
Es demana l’assistència de la regidora, que l’educació sigui un tema prioritari al districte de Nou 
Barris, ja que “l’educació és l’única manera de sortir de la pobresa per a un districte com Nou 
Barris”, diu Andreu Varela. 
 
Encarna Ruiz recorda que totes les problemàtiques i/o disfuncions del Pla de xoc s’han d’anar 
transmeten a la bústia del departament d’educació inclusiva. En quan a temes que no entren al 
Pla de xoc (com és la manca d’aules d’acollida o de vetlladors/es), recorda que són temes 
reclamats al departament d’educació. 
 
QUART PUNT 
El Pla de Xoc de Nou Barris, el Pla de Xoc a la Salut Mental, són dos treballs que es van fer en 
l’anterior mandat. Andreu Varela demana que es faci una valoració del que s’ha fet dins del 
CEMD. 
 
Carles Benito proposa que millor seria aportar al PAM/PAD les variacions, el que queda per 
cobrir de tota la demanda. 
 
Dídac Ramírez proposa fer un Consell Plenari extraordinari (ja que el pròxim Consell seria al 
mes de març), posant una data entre gener i principis de març per poder treballar el tema del 
Pla de Xoc de Nou Barris, cosa que es podria contrastar amb les memòries dels cursos 
anteriors, i poder fer aportacions al PAM/PAD. 
 
Esther Flaquer (convidada com a Consellera de Nou Barris que forma part de la Taula de Salut 
Mental), diu que la composició dels membres de la taula és molt àmplia, cada servei explica 
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com es treballa amb cada edat. La intenció és tenir un Excel per a cada equip que hi treballa en 
el sector pugui bolcar el que s’està fent, i veure que és el que faltaria per a cobrir. 
 
Andreu Varela llegeix el correu que, ha demanda de la Comissió permanent, se li va demanar a 
Jordi Moncosi sobre el que es va treballar al districte sobre Salut Mental. Allà apareixen la 
demanda de més centres de tipus Konsulta’m, més vetlladors pels centres, recursos per a la 
integració de casos amb problemàtica mental, més places d’hospital de dia per problemes de 
salut mental, etc. 
 
Esther Flaquer indica que seria adequat millorar la relació de l’àmbit clínic i l’educatiu. Creu, 
també, que l’ampliació de Pla de barris podrà donar més perfils educatius a centres que no en 
tenen. 
 
En quan a la renovació dels membres de la Taula de Salut Mental, QUE S’HAN DONAT DE 
BAIXA per diferents circumstàncies, sembla que el director de l’EBM Can Dragó seria el 
representant a la taula. Les direccions de l’escola Pública de Primària i Secundària, 
comunicaran, després de les reunions respectives, qui seria el referent per assistir-hi. 
 
CINQUÈ PUNT 
La ronda d’intervencions s’inicia amb la lectura, per part d’Àngels Cadena, de l’escrit fet sobre 
l’emissió del programa Paper mullat (Sense ficció), de tv3, on es dóna per segur que els veïns i 
veïnes dels barris més vulnerables tindran menys oportunitats per poder desenvolupar una 
sortida educativa digna, estigmatitzant encara més al districte de Nou Barris. 
 
Es discuteix sobre el programa, i el que més ressalta és la contraposició entre escoles, no 
donar veu al centre educatiu citat, una única visió, que no es menciona la part positiva del 
recorregut, etc. 
 
Per majoria s’assumeix per part del CEMD l’escrit dels representants de les direccions dels 
centres de primària i secundària, i s’adjuntarà a l’acta. 
 
Finalitza la sessió a les 21’20 h. 
 

 
 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 


